
 

Sammanträdesprotokoll 
2017-05-30 
 

8(40) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

Ks § 70  Ks2017/0161 041 

 

 

Budget 2018 och plan 2019-2022 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 

budget lägga till 1.2 miljoner till ökad bemanning inom äldreomsorgen och 

500,000 kr till barnomsorg på obekväm arbetstid och överlämnar förslaget till 

kommunfullmäktige för beslut. 

 

Reservationer 
Jan Lorentzson (SD) reserverar sig mot beslutsordning 1-5 till förmån för sina 

egna yrkanden. 

 

Roland Johansson (ALT) reserverar sig mot beslutsordning 5. 

 

Samtliga ledamöter i Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för sina egna 

förslag i budgeten. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Budgetberedningen har arbetat fram förslag till budget 2018 och plan 2019-2022 

efter förslag från nämnderna. 

 

Under sammanträdet presenterar den styrande alliansen sitt förslag till 

förändringar i budgeten. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till budget 2017-05-18. 

 

Yrkanden 
A. Anne Karlsson (S) yrkar för Socialdemokraterna att följande läggs till 

förslaget till budget: 

 

1. 1.2 mkr till ökad bemanning inom äldreomsorgen. 

2. 3 mkr till ökad bemanning i förskolan. 

3. 1.2 mkr till ökad bemanning inom elevhälsa (psykolog, kurator och 

skolsköterska). 

4. 500,000 kr till barnomsorg på obekväm arbetstid. 

5. 800,000 kr till validering av vårdbiträden till undersköterskor, på 

vuxenutbildningen, för att säkra kompetensförsörjningen. 
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6. 500,000 kr till arbetsmarknadsenheten för att arbeta med 

etableringsreformens konsekvenser med målet att fler kommer i arbete 

med extratjänster, utbildning m.m. 

7. 500,000 kr för att arbeta aktivt med ett centralt program för rehab 

åtgärder för att arbeta bort höga sjuktal. 

8. 300,000 kr för enkelt avhjälpta hinder vad gäller tillgänglighet.  

9. 300,000 kr till gratis bad för pensionärer.  

10. Att renoveringen av Grand ska påbörjas år 2018. 

11. Uppdrag att göra en översyn centralt för att utforma ett gemensamt 

verktyg för alla förvaltningar i en sammanhållen rehabkedja vid 

sjukskrivningar, trygg arbetsplats samt att tillse chefskapets kompetens i 

frågor- närvarande chef som är trygg med rutinerna. 

 

12. Uppdrag att göra en utvärdering av förra årets budgetbeslut om 800, 000 

kr till undersköterskeutbildning av vikarier. Om det bidragit till att 

omsorgen fått fler undersköterskor och hur utbildningen för dem har 

varit.  

 

13. Uppdrag att se över Ljungbybostäders ägardirektiv igen och höja 

ambitionsnivån gällande byggande av hyresrätter. 

 

B. Jan Lorentzson (SD) lämnar följande yrkanden för Sverigedemokraterna: 

 

1. Miljöfonden avskaffas. De små medel som delas ut får klaras inom egen 

ram. (minus 200,000 kr). 

2. Extra anslag till översiktsplan och ny chefstjänst inom miljö och 

byggförvaltningen får klaras genom omorganisation (minus 1mkr). 

3. Extra chefstjänster inom barn och utbildning får klaras genom 

omorganisation (minus 1,4 mkr). 

4. Höjning av kommunalskatten med 50 öre. 

5. Avslår yrkande från tekniska förvaltningen vad gäller resurser för att 

bygga överföringsledningar för avlopp från Bolmsö/Tannåker, Byholma 

och Bäck. Under kommande 5-års period skulle detta uppskattningsvis 

kosta VA-kollektivet ca 250 – 300 miljoner. Istället vill 

Sverigedemokraterna att man lokalt bygger så kallade minireningsverk, 

alternativt att de boende ordnar sina avlopp i egen regi. 

 

C. Kerstin Wiréhn (V) yrkar bifall till Anne Karlssons (S) yrkanden samt 

lägger följande yrkande: 

 

1. Stryk överföringsledningen år 2018 (minus 28 mkr) och 
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utred alternativa metoder med miljökonsekvenser för de olika 

alternativen. 

 

D. Roland Johansson (ALT) yrkar att kommunen ska budgetanpassa med  

1 % på hela driftbudgeten.  

 

E. Christer Henriksson (KD) yrkar bifall till den budget som alliansen har 

lagt.  

 

Beslutsordning 
1. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att föreslå en höjning 

av kommunalskatten med 50 öre enligt Jan Lorentzsons (SD) yrkande 

och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

Votering begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för att avslå yrkandet och nej-röst för att föreslå en höjning av 

kommunalskatten med 50 öre. Omröstningen resulterar i 14 ja-röster och 

1 nej-röst. Kommunstyrelsen har därmed beslutat att avslå yrkandet. 

 

Magnus Gunnarsson (M) Ja  

Carina Bengtsson (C) Ja  

Anne Karlsson (S) Ja  

Krister Lundin (M) Ja  

Stefan Bramstedt (M), Ja  

Irene Olofsson (C) Ja  

Lars Solling (FP) Ja  

Conny Simonsson (S) Ja  

Magnus Carlsson (S) Ja  

Håkan Bengtsson (S) Ja  

Gun Lindell (S) Ja  

Kerstin Wiréhn (V) Ja  

Jan Lorentzson (SD)  Nej 

Christer Henriksson (KD) Ja  

Roland Johansson (ALT) Ja  

 14 1 

 

 

2. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att föreslå att 

miljöfonden avskaffas (- 200 000 kr) enligt Jan Lorentzsons (SD) 

yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

3. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget ta bort extra anslag till översiktsplan och ny chefstjänst inom 
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miljö och byggförvaltningen (- 1 mkr) enligt Jan Lorentzsons (SD) 

yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

4. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget ta bort extra chefstjänster inom barn och utbildning (minus 1,4 

mkr) enligt Jan Lorentzsons (SD) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

5. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget ta bort resurser för att bygga överföringsledningar för avlopp från 

Bolmsö/Tannåker, Byholma och Bäck, enligt Jan Lorentzsons (SD) 

yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

Votering begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för att avslå yrkandet och nej-röst att i förslaget till budget ta bort 

resurser för att bygga överföringsledningar för avlopp från 

Bolmsö/Tannåker, Byholma och Bäck, enligt Jan Lorentzsons (SD) 

yrkande. Omröstningen resulterar i 12 ja-röster och 3 nej-röster. 

Kommunstyrelsen har därmed beslutat att avslå yrkandet. 

 

 

Magnus Gunnarsson (M) Ja  

Carina Bengtsson (C) Ja  

Anne Karlsson (S) Ja  

Krister Lundin (M) Ja  

Stefan Bramstedt (M), Ja  

Irene Olofsson (C) Ja  

Lars Solling (FP) Ja  

Conny Simonsson (S) Ja  

Magnus Carlsson (S) Ja  

Håkan Bengtsson (S) Ja  

Gun Lindell (S) Ja  

Kerstin Wiréhn (V)  Nej 

Jan Lorentzson (SD)  Nej 

Christer Henriksson (KD) Ja  

Roland Johansson (ALT)  Nej 

 12 3 

 

 

6. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget stryka kostnaderna för överföringsledningen år 2018 (28 mkr) 

och utreda alternativa metoder med miljökonsekvenser för de olika 

alternativen, enligt Kerstin Wiréhns (V) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen avslår yrkandet. 



 

Sammanträdesprotokoll 
2017-05-30 
 

12(40) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

Votering begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för att avslå yrkandet och nej-röst för att stryka kostnaderna för 

överföringsledningen år 2018 (28 mkr) och utreda alternativa metoder, 

enligt Kerstin Wiréhns (V) yrkande. Omröstningen resulterar i 12 ja-

röster och 3 nej-röster. Kommunstyrelsen har därmed beslutat att avslå 

yrkandet. 

 

Magnus Gunnarsson (M) Ja  

Carina Bengtsson (C) Ja  

Anne Karlsson (S) Ja  

Krister Lundin (M) Ja  

Stefan Bramstedt (M), Ja  

Irene Olofsson (C) Ja  

Lars Solling (FP) Ja  

Conny Simonsson (S) Ja  

Magnus Carlsson (S) Ja  

Håkan Bengtsson (S) Ja  

Gun Lindell (S) Ja  

Kerstin Wiréhn (V)  Nej 

Jan Lorentzson (SD)  Nej 

Christer Henriksson (KD) Ja  

Roland Johansson (ALT)  Nej 

 12 3 

 

14. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att ge i uppdrag att 

göra en översyn centralt för att utforma ett gemensamt verktyg för alla 

förvaltningar i en sammanhållen rehabkedja vid sjukskrivningar, trygg 

arbetsplats samt att tillse chefskapets kompetens i frågor- närvarande 

chef som är trygg med rutinerna, enligt Anne Karlssons (S) yrkande och 

finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

7. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att ge i uppdrag att 

göra en utvärdering av förra årets budgetbeslut om 800, 000 kr till 

undersköterskeutbildning av vikarier, enligt Anne Karlssons (S) yrkande 

och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

8. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att ge i uppdrag att se 

över Ljungbybostäders ägardirektiv igen och höja ambitionsnivån 

gällande byggande av hyresrätter, enligt Anne Karlssons (S) yrkande och 

finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 
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9. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget lägga till 1.2 miljoner kronor till ökad bemanning inom 

äldreomsorgen, enligt Anne Karlssons (S) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

 

15. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget lägga till 3 miljoner kronor till ökad bemanning i förskolan, 

enligt Anne Karlssons (S) yrkande och finner att kommunstyrelsen 

avslår yrkandet. 

 

16. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget lägga till 1.2 mkr till ökad bemanning inom elevhälsa (psykolog, 

kurator och skolsköterska), enligt Anne Karlssons (S) yrkande och finner 

att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

 

17. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget lägga till 500,000 kr till barnomsorg på obekväm arbetstid, enligt 

Anne Karlssons (S) yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller 

yrkandet. 

 

18. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget lägga till 800,000 kr till validering av vårdbiträden till 

undersköterskor, på vuxenutbildningen, för att säkra 

kompetensförsörjningen, enligt Anne Karlssons (S) yrkande och finner 

att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

19. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget lägga till 500,000 kr till arbetsmarknadsenheten för att arbeta 

med etableringsreformens konsekvenser, enligt Anne Karlssons (S) 

yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

20. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget lägga till 500,000 kr för att arbeta aktivt med ett centralt program 

för rehab åtgärder för att arbeta bort höga sjuktal, enligt Anne Karlssons 

(S) yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

 

21. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget lägga till 300,000 kr för enkelt avhjälpta hinder vad gäller 

tillgänglighet, enligt Anne Karlssons (S) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen avslår yrkandet. 
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22. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget lägga till 300,000 kr till gratis bad för pensionärer, enligt Anne 

Karlssons (S) yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

23. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget lägga till att renoveringen av Grand ska påbörjas år 2018, enligt 

Anne Karlssons (S) yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår 

yrkandet. 

 

24. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till 

budget lägga till att kommunen ska budgetanpassa med  

1 % på hela driftbudgeten, enligt Roland Johanssons (ALT) yrkande och 

finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

Votering begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för att avslå yrkandet och nej-röst för att i förslaget till budget 

lägga till att kommunen ska budgetanpassa med 1 % på hela 

driftbudgeten, enligt Roland Johanssons (ALT) yrkande. Omröstningen 

resulterar i 14 ja-röster och 1 nej-röst. Kommunstyrelsen har därmed 

beslutat att avslå yrkandet. 

 

 

Magnus Gunnarsson (M) Ja  

Carina Bengtsson (C) Ja  

Anne Karlsson (S) Ja  

Krister Lundin (M) Ja  

Stefan Bramstedt (M), Ja  

Irene Olofsson (C) Ja  

Lars Solling (FP) Ja  

Conny Simonsson (S) Ja  

Magnus Carlsson (S) Ja  

Håkan Bengtsson (S) Ja  

Gun Lindell (S) Ja  

Kerstin Wiréhn (V) Ja  

Jan Lorentzson (SD) Ja  

Christer Henriksson (KD) Ja  

Roland Johansson (ALT)  Nej 

 14 1 

 

 

Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen ställer sig bakom 

arbetsutskottets förslag till budget och överlämnar förslaget, med de två bifallna 
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yrkandena, till kommunfullmäktige för beslut. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen beslutar så. 

  


